

<b>Referat af Bestyrelsesmøde tirsdag den 20.08.2024</b> <b>Mødested: Mødelokalet Frederikshavn Golf Klub</b>		
Deltagere:	Ove Christensen, Hans Jørgen Nymark, Dann Sørensen, Lene U. Jacobsen, Klaus Dybro, Phillip Larsen, Brian Strøm, Jacob Olesen, Søren Bjerregaard	
Afbud:	Brian Rishøj	
1.	Orientering fra Servicecenteret	<p>(PL) Mange events og turneringer i gang for tiden. DM d. 6 - 8/9. Ecco tour uge 42.</p> <p>Dsv. 8 lukkedage i juli! Nogle dage var der mere end 50 greenfeegæster tilmeldt. Det koster penge for klub, pro, Bistro. Og det giver dårlig omtale. Tiltag ses under banens afsnit.</p> <p>Problemer med udstedelse af blå kort ny model anvendes og er iværksat. (se hjemmeside)</p> <p>(Ove laver et fornyet oplæg til regler vedrørende buggies mv).</p> <p>Der er næsten styr på hjælpere til DM, mangler nogle få så meld gerne tilbage.</p> <p>Vi udsætter arbejdsweekenden pga. få tilmeldinger + dårligt vejr. F.eks. til hverdagsaftener.</p> <p>Danmarksturnering: 2 hold rykkede op, 1 hold skal spille oprykningsmatch. 1 hold rykkede ned.</p> <p>Årgangsmesterskab og klubmesterskab blev afholdt 17-18/8, med 46 tilmeldte. Turneringsformen skal nok revalueres/revurderes til næste år.</p> <p>Brønderslev sænkede prisen til kr. 150 i hele juli måned. Det har de gjort i flere år nu. De havde 1800 greenfeegæster! = 270.000 kr. Vi overvejer at flytte med ned på det niveau i 2025 i sommerferien.</p>
2.	Økonomi	<p>(HJN) <b>Drift</b></p> <p>For årets første 7 måneder, er der en mindre negativ afvigelse i forhold til budget.</p> <p><b>Indtægter</b></p> <p>Antal medlemmer ligger næsten på niveau med det budgetterede, men som forudset en laverer end sidste år.</p> <p>Kontingent indtægter på juniorer og ungseniorer er lavere end sidste år, til gengæld har vi fået større tilskud fra Frederikshavner Ordningen (der udregnes ud fra regnskabet 2023), end budgetteret.</p> <p>Sponsorindtægter svarer til det budgetterede.</p> <p><i>Der er stadig ingen afklaring, af det afslag vi fik fra Skat på momsrefusion vedr. regnskabet 2023. Vi har anket afgørelse, efter vi fik ændret vedtægter. På Skats hjemmeside figurerer vi stadig som godkendt forening.</i></p> <p><b>Omkostninger</b></p> <p>Samlet set er omkostninger 20 tkr. højere end budgetteret.</p> <p>Banedrift er lidt højere end det budgetterede. Dette skyldes bl.a. større løn, da Projekt Husqvarna kom senere i gang end budgetteret, til gengæld har leasing været mindre. Der har desuden været afholdt udgift til Jysk Naturklip på 89 tkr. oprensning</p>

		<p>af eksisterende søer, og til Trigon for oprensning "ny" sø på 53 tkr. Fra FGK's Venner er modtaget 40 tkr. i gave til oprensning af eksisterende søer, Udgift til klubhus er mindre end det budgetterede, som bl.a. skyldes, der var afsat udgift til maling af klubhus, dette er endnu ikke foretaget. Udgifter til udvalg og fællesomkostninger er lavere end budgetteret. Renter svarer til budgetterede, men højere end sidste år, som følge af er rentetilpasningslån skulle fornyes i år, hvor vi i 2023 foretog en konvertering og fik en kursgevinst.</p> <p><b>Investeringer i 2024</b> I 2024 er der nyanskaffelser til Bistro for 17 tkr., samt frikøbt af 2 leasede maskiner på 86 tkr., i forbindelse med <i>kontrakter ophørte</i>. Projekt Range Servant til boldopsamling, med ny vasker, elevator og boldautomat er leaset over 7½ år. Projekt Husqvarna med 5 robotter er ligeledes leaset over 7½ år. I forbindelse med kontrakt med Nordjyske Bank er der forudbetalt 209 tkr. i leasing. Der er tegnet serviceaftale på de 5 robotter. Der er desuden investeret i knap 2 km kabler som er nedlagt i banen med el til robotter. Kablerne er større end nødvendigt for at fremtidssikre en eventuel ændring af vandingsanlæg, når det kommer på tale. Vi har modtaget tilskud fra Fonde på lidt over halvdelen af udgiften, som vil blive afskrevet over samme periode som leasing.</p> <p><b>Tilgodehavender.</b> De samlede tilgodehavender hos medlemmer og på sponsorater, er en væsentlig lavere end på samme tidspunkt sidste år.</p> <p><b>Nordjyske Bank</b> Hos Nordjyske Bank er der et træk der er 200 tkr. større end tilsvarende pr samme dato sidste år, og det bemærkes at vi har tilbagebetalt 180 tkr. til Anlægsfonden vedr. intermediate banen, som vi modtog sidste år., der er desuden forudbetalt større leasingydelse end budgetteret, og banken er orienteret. Vi må dog forudse der sidst på året, formentlig vil opstå et mindre overtræk på kassekrediten, det anbefales derfor at være tilbageholdende med nye investeringer, og sælge maskiner der ikke skal bruges fremadrettet.</p>
3.	Budget 2024	(HJN)
4.	Orientering fra baneudvalget	<p>(KD)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vand på banen</li> </ul> <p>der er ved at blive fremstillet rør som vil blive nedgravet, så man hurtigt kan pumpe overfladevand væk på de berørte områder. Der vil blive iværksat oprensning af grøfter på banen på de huller hvor det kan lade sig gøre uden at ødelægge noget, resten vil blive gjort uden for sæsonen.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Banen generelt</li> </ul> <p>Eftersåning vil blive påbegyndt uge 34 Der vil blive topdresset i de dårlige områder på hul 6, 14 og 8</p>

		<p>Der vil blive opsat skilte på hul 8 med forbud mod buggies og trolleys imellem søen og greenen. Søkanter vil blive klippet (er påbegyndt) Der blev diskuteret rengøring af sko (sygdom-dollarspots) anmode folk om at rengøre sine skosåler inden de går på banen, evt. e-mail og skilt med henvisning til vaskeplads. Maskiner fungerer fint. Små flag på flagstænger: der blev oprindeligt kun blevet leveret 10 stk., de sidste er nu leveret og sat på de sidste flag på bag-ni.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Budget</li></ul> <p>Lønudgifter er steget (pension og timeløn er højere fra i år) Enighed om at Adam gennemgår budget og prøver at minimere indkøb. Evt. mulighed for at købe billig gødning og frø til næste sæson?</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Salg af maskiner</li></ul> <p>Roughmaskine, armcutter, stor og lille verticutter vil bliver rengjort og klargjort med henblik på vurdering og salg. Rangebaldopsamler vil blive forsøgt solgt senere, da target mounts først skal fjernes.</p> <p>Det blev diskuteret om det ville give mening at sælge vores Digger i forhold til at leje efter behov. Vurderingen er at det ikke er rentabelt på den lange bane, da leje udgifter vil bliver for høje i henhold til de mange små og store projekter den bliver brugt til.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Personel</li></ul> <p>Der er en følelse af at medlemmer ikke respekterer medarbejdere der er på arbejde. De følger ikke de anvisninger der gives. Senest var der en episode på rangen, hvor et medlem ikke ville følge de anvisninger der blev give fra keeperens side. Der blev snakket om mere info til medlemmerne, så de forstår at det er en arbejdsplads for de ansatte så de skal efterleve de henvisninger de kommer med.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Generelt</li></ul> <p>Der blev diskuteret mulighed for at bruge frivillige til at ordne bunkers og fairways etc. Hjælpe til i weekends Vente med at åbne banen til kl. 08.00 Arbejde på banen imens der spilles (gøres i mange andre klubber) Disse tiltag kan alle være med til at opretholde standarden på banen som den er nu (forhåbentlig bedre) og holde omkostningerne nede. Eneste anden mulighed er at forhøje Budget = kontingent</p>
--	--	--

		•
5.	Orientering fra projektudvalget	<p>(DS):</p> <p>1. orientering</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Tee 45: der er nedsat et udvalg</li> <li>• Naboens udgravning af bæk ved hul 11/17: Ove og HJN har haft et møde med Jens Ole fra Lerbæk, som har påtaget sig ansvaret.</li> <li>• Natursti ved hul 12-15-16. Sat på hold pga økonomi.</li> <li>• Robotter til fairways. Det er nedlagt indtil videre pga økonomi. Det kan ikke svare sig at bruge robotter på fairways for FGK. Selvom vi investerer i robotter til fairways, skal vi stadig bruge alm. Klippere, så vi kan ikke sælge dem.</li> <li>• Vandingsanlæg: der skal snart tænkes i nyt vandingsanlæg/ hovedledning. Det er en stor investering.</li> <li>• 2. Bestyrelsen besluttede at godkende udgifter til ændring af affaldshåndtering og iværksætte.</li> <li>• Det blev besluttet at alle affaldsbeholdere på banen fjernes, og der i stedet opsættes to stationer til affaldssortering (ved turnen, og ved drivingrange). Tilbud fra Sørig indebærer ingen forøgelse af nuværende udgifter. Greenkeeperne har ansvaret for at tømme affaldsspande fra Drivingrange. Der er udgifter til indkøb af skjulere for affaldscontainere og skiltning på sorteringsspande. Vi genanvender eksisterende affaldsbeholdere. Der klargøres et areal mellem rangen og indspil, hvor borde/bænkesæt, sponsoreret af SET pipes, opsættes sammen med en af affaldsstationerne.</li> </ul>
6.	Orientering	•
7.	Diskussion	<ul style="list-style-type: none"> <li>• BS: Nyt udvalg til Herredagen. Det eksisterende udvalg (Johny Kongsø, Bjarke Fredborg, Jørn Laursen, Søren Bjerregaard) har valgt at stoppe efter denne sæson. Tak for en kæmpe indsats i mange år til dem. Nogle har meldt sig, og de skal melde sig til den siddende herredagsudvalg. Bestyrelsen blander sig ikke i hvem det skal være. Ej heller om der skal ændres i afholdelsen af Herredagen.</li> <li>• SB: A) Restancer efter 1/2 sæson. Det blev diskuteret under Økonomi.</li> <li>• SB) Forvirring vedr. monobuggies, der er mig bekendt ikke truffet nogen beslutning. Dette blev diskuteret under andet punkt. OC laver forslag til tekst, jf ovenfor.</li> <li>• C) Dansk på hjemmesiden (apps eller Michael Hejlesen), underskrift på indlæg. BU beder Adam skrive hans opslag på dansk.</li> <li>• OC - Klage vedrørende afslag på fældning af træer ved hul 1 – 8 og 15. Desværre modtaget skrivelse om afslag på klagen. Sagen afsluttes herefter, dog har vi fået en ny henvendelse fra Second Sun, dem med Spejling af solenergi – de har lavet nye og forbedrede spejle – jeg undersøger mulighederne. Ansvar Ove</li> <li>• OC Momsrefusionssagen – har været i kontakt med Skattestyrelsen, de har endnu ikke sat nogen sagsbehandler på, der for har vi ikke mulighed for at møde personligt op og forklare vores sag – hun kunne ikke sige hvornår det sker. Som konsekvens heraf søger vi om fornyet godkendelse for 2024 – skal ske inden 30. september – Ansvar Ove og Hans Jørgen</li> <li>• OC Hjertestartere – er leveret og der er sat elektriker på opsætning ved klubhuset og på banen. Der skal afholdes kurser – aftaler med Adam og med</li> </ul>

		<p>Mette og Philip i første omgang. Dernæst kontaktes de forskellige udvalg. Alle ansatte forventes at deltage og udvalg tilbydes at deltage i kurset. Ansvar Ove og Søren</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• OC Regler om buggies.</li> <li>• OC Regionsgolf – indkaldelse til regionalt møde – der skal afholdes et møde med Ejnar Ploug i løbet af efteråret, således vi kan få aftalt hvornår regionsgolf synliggøres for alle medlemmer – ansvar Servicecenteret og turneringsudvalget</li> <li>• OC Samarbejds klubber – Der er møde med i GNG i oktober, forventes at fortsætte. OC eller Philip deltager</li> <li>• Vi skal ud at gratisordninger som Nordic Circle. Vi har meldt os ud.</li> <li>• OC – Kontrakt Servicecenteret – ansvarlig Hans Jørgen og Ove, som tager møde med Philip.</li> <li>• Evaluering klubber i klubben - ved slutning af sæsonen - ansvarlig Ove</li> </ul>
8.	Beslutning	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Se under de enkelte punkter</li> </ul>
9.	Eventuelt	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Lene: Har forsøgt at lave evalueringsmøde med Mette. Dato findes snarest.</li> <li>• Lene og Søren kigger på tavler til Klubmestre, Hole-in-One, Goofer's. Richard Carlsen har lovet at hjælpe.</li> <li>• SB: Fleksmedlemskab D bør effektueres. OG markedsføres på hjemmesiden. Ansvar: Phillip</li> </ul>
10.	Dato for næste møder	<ul style="list-style-type: none"> <li>• BST møde 17-09-2024 Møde vedr. klubber i klubben/udvalg. Dato kommer fra OC</li> </ul>

Ref.: Jacob Olesen